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INFORME SOBRE LA REUNIÓ CELEBRADA A L'AJUNTAMENT DE 

COSTUR EL DIA 25-01-2017. 

 

Assistents: Víctor Luis Fortanet, Carmen Gallén, Carmen Garcia, Maria Dolores Garcia, José 

Maximino, Francisco Pallarés, Vicente Pallarés, Josep Miquel Ribés i Miguel Vicente 

Ribés. 

Lloc: Sala de plens de l'Ajuntament de Costur. 

Data i hora: 25 de gener de 2017. Inici: 19:35; acabament: 22.00. 

Convocant: José Maximino Potalés, Alcalde de Costur i Cap del Grup Municipal de 

Compromís. 

Tema: Tractar sobre la crisi creada a l'Equip de Govern després d'haver presentat la 

dimissió com a regidora Carmen Garcia Gómez i la voluntat de passar al grup de no 

adscrits Arturo Palomar Ibáñez. 

 

Nota prèvia:  En aquest informe s’explica el que va passar a la reunió i s'exposa resumit i 

ordenat per a poder oferir un relat coherent per si es pot trobar alguna solució al 

conflicte obert. S'obviaran per tant qüestions molt puntuals o fins i tot personals 

que lluny d'ajudar a resoldre el conflicte, podrien obrir-lo encara més. 

 

La reunió comença amb un breu repàs dels antecedents que ens han portat fins ara 

des del moment en què es va iniciar tot el procés d'oposició amb el tema de la mina que 

l'anterior Equip de Govern del PSOE pretenia  instal·lar a la Bassa Roja. 

Des del punt de vista de José Maximino, tot funcionava bé fins que es va haver de 

prendre posició sobre el tema dels GAL. Les discrepàncies sobre aquest punt es van produir 
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quan, sempre segons el José Maximino, després d'haver arribat a un acord dins de 

l'Ajuntament, les Associacions locals i la Cooperativa es desamarquen i se'n van a un GAL 

que no els pertocava. Açò fa que José Maximino se senta traït per la posició adoptada per 

Arturo Palomar a favor del canvi de GAL esmentat. 

José Maximino apunta que aquest és el principal detonant que li fa perdre la 

confiança en Arturo Palomar, al qual se li'n van sumant d'altres de menor importància que 

obviarem perquè el motiu d'aquest informe no es atiar polèmiques sinó intentar ajudar a 

resoldre problemes. 

Aquesta pèrdua de confiança provoca un deteriorament de la relació i una falta de 

comunicació entre els membres de l'equip de govern que ultrapassa el terreny polític i 

arriba al privat fins al punt d'afectar, segons els casos, la salut i les relacions personals, com 

reconeixen  els dos regidors de Compromís (José Maximino i Carmen Garcia en aquesta 

meteixa reunió). També creu José Maximino que el col·lectiu l'ha deixat de banda i s'ha 

reunit sense convocar-lo amb la qual cosa la comunicació entre ell i el col·lectiu s'ha vist 

mediatitzada quasi exclusivament per Arturo Palomar. Nosaltres li objectem que ell també 

haguera pogut reunir el col·lectiu per reconduir la situació i reconeix que possiblement és 

un error que ha comés: no agafar les regnes del col·lectiu. 

Capítol a part mereix la relació amb el regidor del Partit Popular, Víctor Garcia 

Latorre. Segons José Maximino compleix amb la feina de regidor i coincidim en què fa una 

faena dins de l'Ajuntament que la fa bé i els altres, molt possiblement, per diversos motius, 

no la podríem fer. Ara bé tots sabem que de vegades en fa un gra massa i fa coses que no 

hauria de fer. Pensem, i en certa manera José Maximino també ho corrobora, que 

l'oportunitat i les ganes que teníem de canviar l'Equip de Govern del PSOE ens va portar a 

actuar de bona fe i a pensar que tots sabíem quin paper havíem de jugar en aquesta nota 

etapa política per la qual cosa no es va signar un pacte de govern i això també ha ajudat a 

incrementar la tensió fins al punt que Víctor Garcia Latorre, regidor del PP, ha tingut en 

diverses ocasions faltes de respecte inexcusables i intolerables que han arribat a l'insult 

personal especialment, cap a la regidora Carmen Garcia Gomez, que haurien d'haver sigut 

contestades amb més contundència per part de José Maximino. Eixa, almenys, és sensació 

que tenen Arturo Palomar i Carmen Garcia que ho han patit en primera persona. 



3 

Siga com siga, com a conseqüència d'aquesta situació es posa de manifest (ho 

reconeixen obertament, però per separat, José Maximino i Arturo Palomar) una 

incompatibilitat insalvable per a continuar treballant junts dins de l'Equip de Govern i de 

l'Ajuntament. Tots dos coincideixen en el diagnòstic: no són capaços de treballar junts i no 

veuen possiblitat d'arribar a cap acord sobre aquest punt (evidentment ho han manifestat 

per separat), però cadascú veu la incompatibilitat des de punts de vista diferents i 

responsabilitza l'altre com sol passar quasi sempre que hi ha un conflicte entre parts. 

Fins a tal punt arriba la incompatibilitat de caràcters que José Maximino diu que 

està disposat a tancar en un temps prudent els temes importants de gestió que hi ha oberts 

a l'ajuntament, deixar l'alcaldia, continuar com a regidor a l'oposició i deixar l'alcaldia en 

mans del grup municipal del PSOE. Considera un fet molt greu el pas d'Arturo Palomar al 

grup de no adscrits i creu que és una mala decisió. 

Jo mateix, Josep Miquel Ribés, li explique que la decisió sobre Carmen i Arturo es 

pren en un moment determinat, amb la informació disponible i tenint en compte la situació 

de la resta d'integrants de la candidatura, perquè es creu la millor eixida a una situació 

política i personal de dues persones que, com s'ha dit fins ara, ho estaven passant malament 

des del punt de vista personal dins de l'Equip de Govern. Li expliquem que valorem molt 

positivament la feina de gestió que està fent com a Alcalde i que la voluntat del col·lectiu i 

del matiex Arturo Palomar i del regidor que entrarà en substitució de Carmen Garcia és 

continuar recolzant-lo però que pensem que hem de treballar d'una manera més 

coordinada, acordada i hem de posar-nos cadascú al  nostre lloc, especialment a Víctor 

Garcia Latorre, regidor del PP, perquè hi ha coses que no ens poden tornar a passar. 

Creu José Maximino que la decisió de passar a ser regidor no adscrit d'Arturo pot 

causar danys greus al partit com ara alterar el nombre de diputats provincials o el de 

representants  a la Federació Valenciana de Municipis i províncies i que això no s'havia 

valorat en prendre una decisió tant important. 

Arribats en aquest punt i amb la reunió molt avançada, jo mateix plantege als 

assistents, i especialment a José Maximino, si pensen que hi ha alguna solució possible i 

després de repetir coses que ja s'havien dit i de tornar a traure qüestions personals i de gestió 

que també s'havien dit, José Maximino diu que el principal obstacle a continuar dos anys és la 
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continuïtat d'Arturo Palomar a l'Ajuntament pels motius que ja s'han explicat. Que no veu cap 

impediment en què Arturo forme part del col·lectiu, que assistisca a les reunions i que 

continue treballant des de col·lectiu però que no vol treballar directament amb ell. 

Posa també la condició que no vol saber res de l'organització de les festes, que ell ja 

té prou faena amb la gestió de l'Ajuntament i que d'això s'han d'encarregar unes altres 

persones. 

Li diem que si Arturo dimiteix i es refà l'Equip de Govern amb els dos regidors que 

els toca entrar, les coses han de canviar i la manera de funcionar de l'Equip de Govern i s'ha 

de basar en la normalització de les relacions entre ell i el col·lectiu. José Maximino es 

compromet a reunir el col·lectiu una vegada al mes o cada tres setmanes i a comentar els 

temes de govern. 

Li diem també que si el col·lectiu pren una decisió com aquesta i es decideix 

continuar fins al final de la legislatura caldrà establit unes bases per a governar i caldrà posar 

Víctor Garcia Latorre, regidor del PP, al seu lloc perquè no es repetisquen situacions com les 

que han viscut Arturo Palomar i Carmen Garcia. 

José Maximino diu que sí, reconeix que té part de responsabilitat en les coses que 

han passat, i que en alguns temes hauria d'haver actuat d'una altra manera. Si es pren una 

decisió com aquesta es compromet a canviar la manera de treballar, a reconsiderar la seua 

posició de dimitir i a acabar la legislatura i en aquell moment ja veurem què passarà. 

Li deixem clar que qualsevol decisió passa pel que pensen els regidors que han 

d'entrar i pel que pense el que queda d'aquell col·lectiu que es va formar fa un any i mig. 

En resum, i per tancar, la proposta, acceptada per José Maximino que ix de la reunió 

per a tancar la crisi de govern i acabar la legislatura és: 

a) Arturo presenta la dimissió perquè és el principal problema segons José 

Maximino. 

b) Entren els dos regidors següents de la llista i es recomposen el Grup Muncipal i 

l'Equip de Govern. 
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c) Es normalitzen les relacions entre l'Alcaldia, l'Equip de Govern i el col·lectiu. 

d) Establim unes normes de funcionament, com un acord de govern, i ens posem 

cadascú al nostre lloc, Víctor Garcia Latorre, regidor del PP també, per a evitar conflictes que 

ja hem tingut en aquest any i mig. 

Tot queda a expenses d'una reunió del col·lectiu que es qui ha de prendre la darrera 

decisió i del que pensen els regidors que han d'entrar si corre la llista. 

Quedem per tornar-nos a reunir dimecres dia 1 de febrer de 2017 a l'Ajuntament de 

Costur i intentar donar la solució definitiva al conflicte. 

 

Josep Miquel Ribés Pallarés 

Costur, 28 de gener de 2017 


